

N A T O ————  ———— O T A N

SERVICE DE PRESSE

PRESS SERVICE

OTAN/NATO, 1110 Bruxelles ■ Telephones: 241 00 40 - 241 44 00 - 241 44 90 TELEX: 23-867

PRESS RELEASE (82)4

Brussels, 18th February 1982

PRESS RELEASE ISSUED IN THE NAME OF SECRETARY GENERAL LUNS  
ON THE OCCASION OF THE 30TH ANNIVERSARY OF THE ACCESSION  
OF GREECE AND TURKEY TO THE NORTH ATLANTIC TREATY

Today, the North Atlantic Treaty Organization is celebrating an important anniversary. On this date thirty years ago, Greece and Turkey officially became members of NATO. Those two great nations thus joined the original twelve parties to the North Atlantic Treaty in pledging to unite their efforts for collective defence and for the preservation of peace and freedom. Greece and Turkey have since played a vital role in safeguarding the security of NATO's Southern Flank. Therefore, it gives me great pleasure to take this occasion publicly to salute that role and to extend congratulations and warmest best wishes to the Greek and Turkish peoples and to their governments.

COMMUNIQUE DE PRESSE(82)4

Bruxelles, le 18 février 1982

COMMUNIQUE DE PRESSE DIFFUSE AU NOM DU SECRETAIRE GENERAL,  
M. LUNS, A L'OCCASION DU TRENTIEME ANNIVERSAIRE DE  
L'ACCESSION DE LA GRECE ET DE LA TURQUIE  
AU TRAITE DE L'ATLANTIQUE NORD

L'Organisation du Traité de l'Atlantique Nord célèbre aujourd'hui un important anniversaire. Il y a exactement trente ans, la Grèce et la Turquie adhéraient officiellement à l'OTAN. Ces deux grands pays se joignaient ainsi aux douze premiers Etats signataires du Traité de l'Atlantique Nord, pour s'engager à unir leurs efforts au service de la défense collective et de la préservation de la paix et de la liberté. Depuis lors, la Grèce et la Turquie jouent un rôle vital dans la sauvegarde de la sécurité du flanc Sud de l'OTAN. Je me félicite donc de l'occasion qui m'est donnée de rendre publiquement hommage à leur action et d'adresser mes félicitations et mes vœux les plus chaleureux aux peuples de la Grèce et de la Turquie ainsi qu'à leurs gouvernements.